
LE FRANÇAIS SUIT… 

LEARNING SUPPORT SERVICES 

Special Education Needs & Services (SEN) are educational requirements for 

students with learning difficulties, physical disabilities, or emotional and 

behavioural difficulties. Special education needs are identified through formal 

observations, evaluations and assessments, which determine the school’s 

instructional planning decisions, enabling all students to have equitable access to 

their educational program. The school’s instructional planning for individual 

students will be developed as either an adapted or modified academic program. 

ACADEMIC PROGRAM ADAPTATIONS 

Academic program adaptations are teaching, and assessment strategies designed 

to accommodate a student’s needs so that he or she may achieve the learning 

outcomes of the subject course and grade level.  

ACADEMIC PROGRAM MODIFICATIONS 

Academic program modifications are instructional planning and assessment 

strategies designed to accommodate a student’s education needs. The modified 

program includes an Individual Education Plan (IEP), identifying goals and 

learning outcomes that are different that than the learning standards of a subject 

course and grade level. Tuition Fees are adjusted based on the services and 
support provided. 

NOTE: The School reserves the right to adjust program fees during the school 

year based on a student’s development and/or needs.  

________________________________________________________________ 

SERVICES D’AIDE A L’APPRENTISSAGE 

Le service et besoins éducatifs spéciaux (SBS) regroupent les différentes 

exigences scolaires pour les élèves ayant des difficultés d’apprentissage, un 

handicap physique ou des troubles de comportement. Ces différents besoins sont 

identifiés au moyen d’observations, d’évaluations et d’analyses qui détermineront 

la décision de l’école à établir un plan pédagogique permettant ainsi d’offrir un 

accès équitable à l’éducation pour tous les élèves. Les plans pédagogiques de 

l’école peuvent être développés afin d’adapter ou de modifier le programme 

scolaire d’un élève.  

PROGRAMMES SCOLAIRES ADAPTES 

Les programmes scolaires adaptés sont des stratégies d’enseignement et 

d’évaluation créer pour accommoder les besoins de l’élève afin qu’il puisse 

atteindre les objectifs d’un cours et d’un niveau scolaire.  

PROGRAMMES SCOLAIRES MODIFIES 

Les programmes scolaires modifiés sont des planifications pédagogiques et des 

stratégies d’évaluations créer pour accommoder les besoins éducatifs de l’élèves. 

Le programme modifié inclus un Plan d’Intervention Individuel (IEP) qui 

identifie les différents objectifs et les résultats à atteindre qui diffèrent du 

programme régulier d’un sujet et d’un niveau scolaire.  

À NOTER : Les frais de scolarités peuvent varier en fonction des services et du 

soutien fournis à l’élève.  


